
Kdo koupil areál po bývalé Jitoně a co vše se tam buduje a bude vyrábět? 

Spoustu obyvatel Břas zajímá, co se v tomto areálu děje, kdo ho vlastní a co se v 
něm bude vyrábět. Zeptali jsme se na to přímo ve firmě wood Seeds a zde je 
několik základních otázek na které odpovídal tiskový mluvčí firmy, p. Bodrov. 

Kdo jsme? 

Jsme firma která se zabývá nákupem a prodejem lesů a lesních pozemků, 
udržitelným hospodařením v lesích, dřevozpracující výrobou a obchodem se 
dřevem a dřevní hmotou. Na rozdíl od ostatních vlastníků lesa, naší hlavní 
prioritou je zpracovat a prodat veškeré dřevo u nás doma, v naší vlasti. A umíme 
to zařídit, právě proto budujeme jeden z největších dřevozpracujících závodů na 
západě Čech. 

Co buduje Wood Seeds v Břasích? 

Naše společnost odstartovala plánovanou výstavbu nového 
dřevozpracovatelského závodu za 225 milionů korun. Závod má být zaměřen na 
produkci vysoce kvalitního řeziva, především pro nábytkářskou výrobu. Do 
plného provozu najede už na podzim příštího roku.  

Co se v areálu děje dnes? 

V současné době probíhá vyřizování všech potřebných povolení pro úpravu 
pozemku a vytvoření základů - srovnání terénu, budování inženýrských sítí a 
dalších potřebných technologií. Všechny zemní práce by měly být dokončeny do 
konce roku 2022. Stavba všech potřebných hal - sušárny a skladovací haly - tak 
začne v lednu 2023. 

Jak bude nový areál firmy Wood Seeds fungovat? 

Díky významné míře automatizace bude dřevozpracovatelský závod Břasy patřit 
mezi nejmodernější provozy svého druhu v České republice. Zaměřit se má 
především na zpracování tvrdého dřeva jak z vlastní produkce firmy, tak od 
nasmlouvaných externích dodavatelů. Právě od nich už v letošním roce zpracuje 
první dřevo v objemu zhruba 100 milionů korun. Po plném uvedení do provozu 
bude závod v třísměnném provozu schopen zpracovat až 20 000 metrů 
krychlových dřeva ročně.  

Jádrem technologie závodu je kompletní výrobní linka na zpracování listnaté 
dřevní hmoty od českého výrobce Dřevostroj Čkyně v hodnotě 48 miliónů korun 
s předsunutou odkorňovací linkou Basler-Zembrod za více jak 4 miliony Kč  
Ty doplní velkokapacitní sušárna, pilnice s dvěma pásovými pilami a další 
technologie, včetně skladových hal. V rámci závodu pak vzniknou až dvě 
desítky nových pracovních míst, především v oblasti řízení a údržby, nebo 



pomocné mechanizace. Samotná výrobní linka totiž bude, díky automatizaci, 
prakticky bezobslužná.  

Jaké práce v areálu probíhají v dnešní době? 

V současné době v areálu již odstartovala příprava terénu na zakládání 
jednotlivých staveb a souběžně probíhá i rekonstrukce stávajících hal. Na ni 
postupně na podzim naváže výstavba sušárny a skladů. Stavební část bude 
dokončena na jaře 2023 a po ní bude následovat instalace jednotlivých 
technologií, které jsou v součsné době již také ve výrobě. V plném zkušební 
provozu pak bude závod už v září 2023.  

Bude areál firmy Wood Seeds ekologický? 

O to se snažíme v maximální míře. Již teď řešíme využití možných dotací. Jedná 
se hlavně o dotace na zelený provoz a udržitelné hospodaření s trvale 
udržitelnou produkcí. Obecně lze mluvit o tom, že v případě úspěšného 
schválení dotací nejenže snížíme vlastní investiční náklady o cca 50%, ale 
zároveň snížíme energetickou náročnost výroby o 40-50%. 

I toto opatření zvýší návratnost investic a zisky investorům. Další podstatnou 
částí dotací jsou technologie na kompletní zpracování odpadu z výroby k 
vytápění například sušících hal a výrobních objektů. Velmi přínosné, ekologické 
a ekonomicky výhodné je pak chytré hospodaření s dešťovou vodou, na což se 
zaměříme v části dotace věnované této problematice. 

Další podstatnou možností na čerpání dotací je možnost financovat zateplení 
obálky budov a mnoho a mnoho dalšího. 

Koncepční studie dotace bude zpracována renomovanou firmou SWECO, a její 
součástí bude vypracování studie na získání dotace na „zelený marketing“. 

V současné době probíhá dotační audit s firmou Amazonetta Energy, s.r.o. která 
je náš nový partner pro oblast dotací. 

Co to vše přinese naší obci? 

Nechceme být pouze no name podnikem, který s obcí nežije, nemá k ní žádný 
vztah a nezná ji. Chceme pomoci například tím, že nabízíme služby našeho 
lesního hospodáře, na vlastní náklady opravíme obecní příjezdovou cestu k 
našemu areálu včetně zbudování parkoviště nejen pro obyvatele obce, chystáme 
se podpořit zajímavé akce ve vaší obci, prostě s Vámi žít.  

Více se dozvíte na našich stránkách: www.woodseeds.cz.  


